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 PROTOKÓŁ   Nr XLI/14 
z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 
z dnia  16 października 2014 r. 

 
odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 

   
Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 
radnych w sesji uczestniczyło 12 radnych) i otworzył obrady XLI sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 
   
1) Brzezicki Józef 
2)   Czarnota Zdzisław 
3) Goc Robert 
4) Janczyk Paweł 
5) Kimla Renata 
6) Konopa Halina 
7) Laskowski Mieczysław 
8) Przynoga Franciszek 
9) Rodak Jerzy 
10) Smaga Anatol 
11) Wdowiak Mirosław 
12) Żołnowska Maria 
 
Nieobecni: 
Burnat Krystyna 
Sawicki Marek 
Stanisławski Mikołaj 
 
W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 
 
 

 Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 
1) Adam Gliniak – Burmistrz 
2) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 
3) Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy 
4) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego 
5) Władysław Kozłowski – Sołtys wsi Czyżówek 
6) Wojciech Kaczmarski – Kierownik referatu Gospodarki Komunalnej 
7) Piotr Kowalski – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
8) Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej 
9) Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds Przeciwdziałania Uzależnieniom 

 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 
I. Sprawy regulaminowe 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 
2. Stwierdzenie quorum.  
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany w 

porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 
                    Prowadzi Przewodniczący Rady Miejskiej 
 

II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 
- Burmistrza Iłowej,  
- Przewodniczących komisji stałych  Rady Miejskiej w Iłowej. 
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2. Informacja Burmistrza o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2012/2013. 
3. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  
4. Zapytania, interpelacje przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

5. Przyjęcie uchwały w sprawie: 

1) skargi na działalność Burmistrza Iłowej –  referuje Przewodniczący Rady Miejskiej (Druk 
Nr 165)   

2) po tej uchwale wprowadzam do porządku obrad następną uchwałę odnośnie skargi również 
na Burmistrza Iłowej,  

3) przyjęcia gminnego programu przeciwdziałania narkomanii dla gminy Iłowa na 2015 rok – 
referuje Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom (Druk Nr 163 str 1-
4), 

4) przyjęcia programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych dla gminy Iłowa 
na 2015 rok – referuje Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom (Druk 
Nr 163 str 5-12), 

5) określenia górnych stawek opłat za usługi usuwania odpadów z nieruchomości – referuje 
Sekretarz Gminy (Druk Nr 164), 

6) podjęcia zobowiązania w zakresie inwestycji pod nazwą „Remont i wyposażenie świetlicy 
wiejskiej pod nazwą „Remont i wyposażenie świetlicy wiejskiej w Szczepanowie” – 
referuje Skarbnik Gminy (Druk Nr 166), 

7) zmian uchwały budżetowej na rok 2014 Gminy Iłowa – referuje Skarbnik Gminy (Druk Nr 
166), 

8) również chciałbym wprowadzić do porządku obrad uchwałę, która na ostatniej sesji nie 
uzyskała większości tj. uchwała w sprawie opłaty targowej. 

 
6. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 
7. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 
8. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych 

jednostek pomocniczych. 
9. Zakończenie XLI sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

 
Pan Mieczysław Laskowski – Przewodniczący Komisji ds. Publicznych – w imieniu Komisji ds 
Publicznych wnoszę o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży Gminy Iłowa.  

Pan Mirosław Wdowiak – Członek Komisji ds Publicznych – chciałbym tutaj kilka słów 
uzasadnienia, ponieważ zmieniły się przepisy i tego wymaga ustawa, więc należy oprócz 
Regulaminu Przyznawania Nagród przyjąć Program Lokalny Wspierania Uzdolnionych Dzieci i 
Młodzieży na podstawie, którego później określa się szczegółowe zasady. Wszystkich nam tutaj 
chyba zależy na tym, aby dzieci uzdolnione z terenu gminy, jeżeli takie są i osiągną sukcesy, aby 
mogły być chociaż w ten symboliczny sposób nagrodzone. Więc przyjęcie tego Programu, a w 
następnej kolejności na następną sesję planujemy przygotowanie szczegółowego Regulaminu 
Przyznawania Nagród, umożliwi nagradzanie uzdolnionych dzieci. W tym celu to robimy. Sam 
Program jakby nie niesie ze sobą żadnych konsekwencji, ale jest on niezbędny do tego, żeby 
później uchwalając, przyjmując Regulamin można było te dzieci uzdolnione w gminie nagrodzić. 
Ktoś może powiedzieć, przecież taki Regulamin już istnieje, tak faktycznie kilka lat temu taki 
Regulamin uchwaliliśmy na podstawie, którego stypendia Burmistrza były przyznawane. Natomiast 
tak jak Państwo zauważyliście czasy się zmieniają i okazuje się, że  jest wiele konkursów, festiwali, 
które nie były ujęte w tym wcześniejszym Regulaminie, a nasi uczniowie w nich biorą udział, 
odnoszą sukcesy, więc doszliśmy do wniosku, że należy ten Regulamin zmodyfikować tak, aby 
dziecko uzdolnione, które rzeczywiście osiąga sukces na poziomie przynajmniej wojewódzkim 
mogło to stypendium otrzymać. Taki jest nasz cel i jestem przekonany, że chyba wszyscy Państwo 
również poprzecie. 
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Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – ja mam tylko jedną wątpliwość, czy ten 
Program musimy uchwalać jako kończąca kadencję Rada, czy nie lepiej to zostawić nowej Radzie, 
żeby nowa Rada na początku ustaliła swoje zasady i swój Program. 

Pan Mirosław Wdowiak – Członek Komisji ds Publicznych – ale tu nie ma znaczenia panie 
Przewodniczący ta Rada, czy następna Rada – ma takie same cele, takie same zadania. Więc tutaj 
uważam, że to nie ma żadnego znaczenia. Ważne, żeby zarówno Program, jak i Regulamin uzyskał 
większość w Radzie, żebyśmy go wszyscy zaakceptowali, aby było jak najbardziej sprawiedliwie, 
aby nie pominąć żadne dziecko przy nagradzaniu, które rzeczywiście osiąga sukcesy.  

Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – proszę bardzo kto jest za wprowadzeniem 
do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Wspierania 
Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży Gminy Iłowa. 

Głosowanie wniosku: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 
za przyjęciem uchwały głosowało – 9 radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 3 (Fr. Przynoga, H. Konopa, R. Kimla) 

Wniosek została przyjęty. 

Głosowanie porządku obrad po zmianach: 

w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 
za przyjęciem porządku obrad głosowało – 12 radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 

Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie. 

PRZEBIEG OBRAD 
Ad. II pkt 1 
Pan Adam Gliniak –  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 
sesjami tj. od dnia 24.09.2014  r. do dnia 16.10.2014 r. : 

 podjąłem decyzję o nie przeznaczaniu do sprzedaży lokali mieszkalnych w budynku nr 2 
przy ul. Kościelnej, 

 w związku z nieusunięciem braków we wniosku o wydanie opinii o wstępnym projekcie 
podziału nieruchomości ozn. w ewidencji gruntów jako działka nr 361 w obrębie m. Iłowa 
pozostawiłem wniosek bez rozpoznania,  

 na dzień 21 listopada br. ogłosiłem przetargi ustne nieograniczone na sprzedaż 
nieruchomości niezabudowanych ozn. działkami nr 276/2 i 276/3 w Iłowej przy ul.  
Poniatowskiego, 

 nie wykonałem prawa pierwokupu w stosunku do niezabudowanej nieruchomości położnej 
przy ul. Strzeleckiej w Iłowej oznaczonej numerem ewidencyjnym 933/2 , w odniesieniu do 
której sporządzona została w dniu 19 września 2014 r. warunkowa umowa sprzedaży w 
Kancelarii Notarialnej w Żaganiu, 

 wydałem decyzję o rozgraniczeniu nieruchomości położonej w Koninie  Żagańskim  
oznaczonej geodezyjnie nr 45/5 z działkami sąsiednimi o numerach geodezyjnych 50, 602 i 
45/6, 

 w dniu 14 października br. przedstawiciel Agencji Nieruchomości Rolnych w Zielonej 
Górze przeprowadził kontrolę sposobu wykorzystania nieruchomości, które zostały 
przekazane w roku 2004 przez Agencję na rzecz Gminy Iłowa. W trakcie kontroli nie 
stwierdzono uchybień z stosunku do żadnej z kontrolowanych nieruchomości. Kontroli 
podlegały działki: nr 289/1 w Szczepanowie pod boisko wiejskie, nr 95/2 w Iłowej pod 
przepompownię ścieków, nr 243/1 w Szczepanowie pod studnią ujęcia wody, nr 1/40, 1/22, 
1/41 i 1/42 w Koninie Żagańskim budynek mieszkalny nr 139 wraz z przynależnym do 
niego gruntem, grunt przy remizie OSP oraz droga pomiędzy budynkami mieszkalnymi oraz 
działka nr 24 w Iłowej działka przy oczyszczalni ścieków,   
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 odnośnie dróg i komunikacji z dniem 1 października wprowadzono nowe organizacje ruchu: 
dla lokalizacji przystanku komunikacji publicznej - w pasie drogi gminnej nr 101142F przy 
ul. Piaskowej oraz w pasie drogi gminnej stanowiącej własność Gminy Iłowa w m. Iłowa ul. 
Traugutta (droga nr 101122F) m. Czyżówek (droga nr 001871F) w obrębie skrzyżowania z 
linią kolejową nr 282 Miłkowice-Żary, 

 wydając decyzję zezwoliłem na zajęcie pasa drogowego (chodnika) w m. Iłowa ul. 
Mickiewicza - działka drogi nr 735 celem ustawienie rusztowania do prowadzenia prac 
remontowych dachu na budynku nr 10, 

 wyraziłem zgodę na usytuowanie ganku na działce nr 1286/2 w Iłowej przy ul. Piaskowej w 
odległości mniejszej niż 6 m od granicy z drogą gminną nr 101142F ozn. działką nr 296, 

 zaopiniowałem pozytywnie  usytuowanie projektowanych w m. Czerna na działkach 
stanowiących własność Gminy Iłowa: przyłącza wodociągowego do szatni boiska 
sportowego w pasie drogowym drogi gminnej - działka nr ewid. 494 – nr drogi 001820F 
oraz lokalizację zbiornika bezodpływowego w granicach działki nr 307/2, 

 podpisałem umowę na remont dróg gruntowych w m. Czerna, Konin Żagański oraz w 
Iłowej przy ul. Żaków i ul. Borowskiej. Na potrzeby tych prac zakupione zostały mieszanka 
bazaltowa oraz pospółka żwirowa, 

 w ramach Funduszu Sołeckiego Sołectwa Kowalice naprawiono drogę z Iłowej do Kowalic 
poprzez likwidację zapadlisk w nawierzchni brukowej oraz zlecono naprawę dróg 
gruntowych na terenie Sołectwa Kowalice i mostu nad rzeką Czerną Wielką, 

 odnośnie rejestru przedsiębiorców został wpisany 1 przedsiębiorca, zmianę wpisów 
dokonało 2 przedsiębiorców, wznowienie działalności zgłosiło 3 przedsiębiorców, nadano 
również 1 numer porządkowy i zostało wysłane sprawozdanie do Lubuskiego Urzędu 
Wojewódzkiego dotyczące zezwoleń na sprzedaż alkoholu w roku 2013 i 2014, 

 zostało wydanych 6 zaświadczeń o przeznaczeniu nieruchomości w miejscowym planie 
zagospodarowania przestrzennego, 

 wystąpiłem do Zarządu Dróg Wojewódzkich o wprowadzenie zmiany organizacji ruchu w 
rejonie skrzyżowania drogi wojewódzkiej nr 296 ul. Żagańska z drogą powiatową tj. ul. 
Poniatowskiego oraz oznakowania parkingów leśnych. Dzisiaj otrzymaliśmy pismo, że 
zostaną rozpoczęte prace projektowe – projekt organizacji ruchu, aby właśnie ten wniosek 
został uznany za słuszny, czyli znak „Stop” przy ul. Poniatowskiego i oznakowanie 
parkingów leśnych, 

 wezwałem wykonawcę inwestycji pn. Rekompozycja Parku Dworskiego, do usunięcia 
usterek stwierdzonych podczas przeglądu gwarancyjnego, 

 zostało wydane 1 zaświadczenie o posiadaniu gospodarstwa rolnego, 

 została również podpisana umowa na realizację zadania budowy oświetlenia ulicznego ulicy 
Poniatowskiego i ul. Leśnej. Prace trwają, termin zakończenia realizacji zadania 
31.10.2014r., 

 wystąpiłem do Miejskiego Zakładu Komunikacji w Żaganiu oraz do PKS SA Żary z 
wnioskiem o rozważenie możliwości uruchomienia połączenia autobusowego z Janowa do 
Żar i z Żar do Janowa,  

 również wystąpiłem do Nadleśnictwa Żagań z prośbą o dofinansowanie remontu mostu w 
Szczepanowie, znajduje się on na terenie leśnym, 

 została opracowana dokumentacja dot. III Etapu tzw. Schetynówek oraz został  złożony 
wniosek o dofinansowanie wraz ze zgłoszeniem do Starosty Żagańskiego, 

 zostały wydane 3 decyzje zezwalające na usunięcie drzew, 

 umorzyłem 1  postępowania w sprawie wydania zezwolenia na usunięcie drzew. 

 została wydana decyzja o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia 
zatytułowanego „Budowa stacji paliw płynnych i gazu LPG w Czyżówku”, 

 zostało wydanych 5 decyzji o ustalenie warunków zabudowy, 1 decyzja o umorzeniu 
postępowania w sprawie warunków zabudowy oraz 1 decyzja o przeniesieniu decyzji o 
warunkach zabudowy na inną osobę, 
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 w związku z nie przyjęciem przez Radę Miejską na poprzedniej sesji uchwały w sprawie 
opłaty targowej, handlujący na targowisku poprosili mnie o spotkanie, na które poprosiłem 
również pana Przewodniczącego Rady Miejskiej. Wszelkie uwagi dotyczące 
funkcjonowania targowiska pan Przewodniczący obiecał przedstawić na właściwej komisji 
Rady, aby rozwiązać istniejące problemy i wypracować projekt uchwały w tej sprawie i 
dzisiaj wprowadziliście Państwo ten projekt do porządku, 

Legnicka Specjalna Strefa Ekonomiczna zaprasza mnie na spotkanie, na rozmowę dotyczącą 
utworzenia w naszej gminnej Strefy Aktywności Gospodarczej – podstrefy należącej do 
specjalnej strefy ekonomicznej na gruntach przy autostradzie. 
 

Przewodniczący Komisji Stałych Rady Miejskiej w Iłowej złożyli sprawozdania z pracy 
Komisji za okres międzysesyjny.  

Ad. II pkt 2  

Informacja Burmistrza o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2012/2013. 

Gimnazjum Jana Pawła II w Iłowej  
W Gimnazjum mamy 8 oddziałów, uczniów 183, nauczycieli zatrudnionych jest 24, jest również 5 
dzieci, które objęte są nauczaniem indywidualnym. 
Każda ze szkół, które prowadzimy stara się, aby uzyskiwać jak najlepsze wyniki i wszystkie 
działania praktycznie są prowadzone w tym kierunku. I dlatego np. w Gimnazjum była prowadzona 
ewaluacja z matematyki, czy z języka niemieckiego, aby odpowiedzieć sobie na pytanie dlaczego są 
niższe wyniki akuratnie z tych przedmiotów i określić kierunki dalszego działania. Również w 
każdej ze szkół jest prowadzona kontrola bieżąca dokumentacji i przestrzegania przepisów zarówno 
Karty Nauczyciela, jak również przepisów dotyczących bezpieczeństwa i higieny pracy oraz p.poż. 
Wyniki egzaminów gimnazjalnych: 
a) z historii uczniowie osiągnęli wynik wyższy od wyników w powiecie, województwie i okręgu, 

osiągając stanin 6 – wyżej średni. 

b) z języka polskiego, matematyki, języka niemieckiego osiągnięto wynik wyższy od wyniku w 

powiecie, 

c) słabe wyniki uczniowie osiągnęli z języków obcych na poziomie rozszerzonym, 

Uczniowie gimnazjum brali udział w konkursach przedmiotowych – 1 laureat z języka polskiego, 1 
finalista z historii. 

W zawodach sportowych – jeden brązowy medalista w skoku wzwyż. 

                 Szkoła Podstawowa  im. Lotników Alianckich w Iłowej 

Szkoła liczyła 15 oddziałów, uczęszczało  do niej 330  uczniów, których uczyło 32 nauczycieli. 
Dziewięcioro  uczniów było nauczanych indywidualnie, w tym 2 z upośledzeniem umiarkowanym  
realizowało program szkoły specjalnej.  
Odnośnie diagnozy wyników nauczania przeprowadzano testy próbne, jak również były 
przeprowadzone 4 próbne sprawdziany w klasach szóstych. Za każdym razem to było analizowane i 
podejmowane czynności związane z eliminacją słabych punktów. Również było badanie 
umiejętności trzecioklasistów języka polskiego jak i matematyki, jak również diagnozowane były 
klasy piąte z języka polskiego i z matematyki. Odnośnie wyników sprawdzianu, czyli tego 
głównego egzaminu średnia liczba pkt. w szkole - 29,6. Maksymalna ilość pkt 40. Średnia kraju – 
25,82, średnia powiatu 24,93, średnia woj.  lubuskiego – 25,53. Czyli ta średnia jest znacznie 
powyżej średniej powiatowej, krajowej i wojewódzkiej. W związku z takimi wynikami w ubiegłym 
roku szkoła osiągnęła stanin  wysoki. Również w tej szkole były przeprowadzane  hospitacje, było 
sprawdzanie przestrzegania przepisów i w związku z tym jedna  nauczycielka uzyskała stopień 
awansu nauczyciela kontraktowego, a dwie nauczycielki stopień nauczyciela dyplomowanego. 
Działania, które były podejmowane w tej szkole przyczyniły się do bardzo wysokiego  wyniku 
sprawdzianu klas szóstych. Uczniowie uplasowali się o  stanin  wyżej w stosunku do  poprzedniego 
roku.  
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Szkoła Podstawowa w Szczepanowie 
W roku szkolnym 2013/2014 zajęcia odbywały się w 3 oddziałach , uczyło się 16 uczniów i 13 
dzieci objętych było wychowaniem przedszkolnym, 1 uczeń objęty był nauczaniem 
indywidualnym. Również tutaj była przeprowadzana na bieżąco diagnoza edukacyjna w postaci 
sprawdzianów, kartkówek i jeżeli chodzi o wyniku były one zadawalające. Nie ma tutaj 
sprawdzianu podsumowującego tak jak to jest w szkole, która ma ciąg od klasy pierwszej do 
szóstej. Również jeżeli chodzi o dzieci sześcioletnie i pięcioletnie były dobrze przygotowane do 
rozpoczęcia nauki zgodnie z czasem, który był im przeznaczony do rozpoczęcia tej nauki w szkole. 
Nie było natomiast wniosków rodziców pozostałych dzieci do wcześniejszego rozpoczęcia nauki w 
szkole. 
Na podstawie obserwacji wychowawców i wyników diagnozy w roku szkolnym 2013/2014 
uczniowie zbyt małą uwagę przywiązują do utrwalania w domu nabytej wiedzy w szkole, a ich  
rodzice mało czasu poświęcają swoim dzieciom wspierając ich w motywowaniu do nauki i 
podejmowaniu dodatkowych działań sprzyjających w osiąganiu wyższych wyników w nauce.  
Wszyscy uczniowie zostali klasyfikowani i promowani do klas programowo wyższych. Również 
tutaj odbywały się hospitacje zajęć i bieżąca kontrola dokumentacji i obowiązujących w szkole 
przepisów. 
Myślę, że powinniśmy być zadowoleni z wyników osiąganych przez nasze szkoły, gdyż plasują się 
one powyżej średniej. 
 
Ad. II pkt 3 
Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

Pan Franciszek Przynoga – Radny 
1) Do Pana Burmistrza – cieszę się bardzo, że zaprasza Pan gości do zwiedzania Parku, 

ostatnio gościła grupa mieszkańców ze Świdnicy, jak w Internecie jest napisane, jednak 
mam do Pana pytanie, czy nie wstydzi się Pan jeśli goście jadąc ulicą Żagańską, Kolejową 
oglądają chwasty rosnące na drodze przy chodnikach. Półtora miesiąca temu kilka razy 
byłem u Pana Kaczmarskiego w tej sprawie, jednak do tej pory nie widać działań. No, może 
się mylę, bo chyba 4 października była zamiatarka, która w sobotę zamiotła piasek, 
natomiast te chwasty pozostały. Trudno, że przez półtora miesiąca (te chwasty rosną już 
dłużej) tej sprawy nie można załatwić. Ja wiem, że droga należy do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich, jednak przez te półtora miesiąca wydawało mi się, że można tą sprawę 
załatwić. 

2) Na ostatniej sesji Rady Miejskiej poruszałem problem również toalety tutaj będącej przy 
Parku,  pan Kaczmarski powiedział, że będzie uruchomiona, że będzie działała do końca 
września. Dzisiaj mamy już połowę  października i w dalszym ciągu nie działa. Jakie 
działania Państwo poczynicie, ponieważ z informacji, które mam, że ta toaleta więcej jest 
nieczynna jak czynna, czy nie należałoby się zastanowić nad jakimś innym rozwiązaniem. 
 

Pan Anatol Smaga – Radny  
Do Pana Burmistrza – Panie Burmistrzu przedstawił nam Pan przed chwilą informację o stanie 
realizacji zadań oświatowych Gminy Iłowa. Wiemy ile jest oddziałów w Gimnazjum jak i w Szkole 
Podstawowej, ile jest dzieci. Przedstawił  Pan tutaj wspaniałe wyróżnienia, nagrody w związku z 
tym  moje takie pytanie, czy nie uważa Pan, że Dyrektor Szkoły Podstawowej w Iłowej zasługuje 
na ten dodatek motywacyjny, którego nie otrzymuje od dłuższego czasu? 
 
Ad. II pkt 4 
Kolejny punkt obrad – zapytania, interpelacje przewodniczących organów wykonawczych 
jednostek pomocniczych.  
 
Nie zostały zgłoszone. 
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Ad. II pkt 5 
Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) skargi na działalność Burmistrza Iłowej 

Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący  Rady Miejskiej – proszę o zreferowanie efektów swoich 
prac przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Jerzego Rodaka. 

Pan Jerzy Rodak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – tak jak wcześniej referowałem dnia 3 

października 2014 roku spotkaliśmy się w Zakładzie Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 

Iłowej, w posiedzeniu oprócz nas uczestniczył Pan Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej i rozpatrywaliśmy skargę Pana Maliszewskiego. Pan Kierownik ZGKiM 

przedstawił komisji dokumenty świadczące o wykonywaniu niektórych prac w ramach posiadanych 

środków finansowych przez ZGKiM w Iłowej na obiekcie Czyżówek nr 19. Poinformował również, 

że niektóre prace w trakcie trwania stosunku najmu, należą do najemcy: między innymi naprawa i 

konserwacja np. podłóg, okien i drzwi, trzonów kuchennych, pieców węglowych, przewodów 

odpływowych urządzeń sanitarnych itp.  

Prace wykonane przez pana Maliszewskiego były w niektórych przypadkach uzgodnione z ZGKiM 

Iłowa. Nie uzgodnił postawienia ogrodzenia, posadowienia reklamy oraz postawienia urządzeń 

placu zabaw dla dzieci. Kierownik poinformował, że do tej pory skarżący nie podpisał umowy 

najmu lokalu.  

Komisja stwierdziła, że tak jak pisze skarżący w skardze postanowił uzyskać mieszkanie przez 

zasiedzenie podając Gminę do Sądu. Postanowieniem Sądu z dnia 20 maja 2014 roku oddalono 

wniosek skarżącego. Komisja stwierdziła, że w 2011 roku Rada Sołecka w Czyżówku podjęła 

uchwałę o przeznaczeniu części działki nr 85/3 na boisko do siatkówki, na której skarżący 

posadowił plac zabaw. W związku z tym zostały podjęte działania przez Urząd Miejski w Iłowej, 

którego celem było skłonienie pana Maliszewskiego do usunięcia urządzeń na placu zabaw. 

Obecnie jest spór pomiędzy skarżącym a Urzędem Miejskim w Iłowej i sprawa zostanie skierowana 

do Sądu przez Urząd Miejski w Iłowej. 

Burmistrz Iłowej podejmował działanie ugodowego rozwiązania problemu (Protokół z dnia 

19.09.2012 r.) zagospodarowania części działki nr 85/3. 

Komisja udała się w teren, aby zapoznać się ze zgłoszonymi skargami przez pana Maliszewskiego 

tj. na posiadłość posesji Czyżówek 19. Po wysłuchaniu pana Maliszewskiego i jego żony, komisja 

postanowiła odbyć jeszcze jedno posiedzenie z udziałem Burmistrza Iłowej. I to posiedzenie odbyło 

się w dniu 10 października 2014 roku – Komisja Rewizyjna wysłuchała wyjaśnień Burmistrza 

Iłowej w sprawie zgłoszonych skarg, który przedstawił stan prawny na dzień posiedzenia komisji z 

analizą dotychczasowych poczynań Burmistrza w toczących się podejmowanych działaniach 

opisanych przez pana Maliszewskiego – skarżącego.  

Pan Burmistrz na pytanie komisji, czy będzie sprzedawał mieszkanie komunalne zajmowane przez 
pana Maliszewskiego odpowiedział, że nie będzie sprzedawał lokalu ponieważ: 

1) na posesji znajduje się skrzynka elektryczna w korytarzu budynku, co bez prawidłowego 
rozdzielenia utrudni do niej dostęp, 

2) jeden z lokali został przekazany w użytkowanie Koła Gospodyń Wiejskich w Czyżówku, 
3) pan Burmistrz chce zrealizować decyzję Zebrania Wiejskiego o przekazaniu części działki nr 

85/3 dla Sołectwa Czyżówek celem urządzenia boiska do siatkówki dla mieszkańców wsi 
Czyżówek, 

4) brak rozdzielenia ścieków z poszczególnych lokali i przyległej świetlicy wiejskiej, gdyż 
zbiornik na ścieki znajduje się na działce nr 85/4 przyległej do budynku świetlicy wiejskiej. 

Wnioski komisji: 
Komisja Rewizyjna po analizie przedstawianych dokumentów i wyjaśnień Burmistrza Iłowej oraz 
zapoznaniem się z Wyrokiem Sądu wraz z jego uzasadnieniem oraz zapowiedzianych przez pana 
Burmistrza dalszych kroków porządkujących stan rzeczy doszła do wniosku, że w obecnym stanie 
prawnym skarga pana Maliszewskiego jest nieuzasadniona. 
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Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

2) o zmianie uchwały w sprawie przekazania do Komisji Rewizyjnej skargi na działalność 
Burmistrza Iłowej 

Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący  Rady Miejskiej – zaproponowałem proszę Państwa tą 
uchwałę w związku z tym, że w poprzedniej uchwale był ustalony termin rozpatrzenia przez Radę 
Miejską do dnia 30 października 2014 roku istnieje obawa, że może nie odbyć się sesja  do tego 
terminu w związku z tym proponuję zmianę paragrafu drugiego w następującej treści: „W związku 
ze skomplikowanym charakterem sprawy i koniecznością przeprowadzenia postępowania 
wyjaśniającego ustala się termin załatwienia skargi do dnia 21 listopada 2014 roku.” Jeszcze 
nadmienię, że sprawa dotyczy skargi złożonej przez panią Irenę Sikorę-Leśną. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 
za przyjęciem uchwały głosowało – 9 radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 3 (H. Konopa, Fr. Przynoga, R. Kimla) 

Uchwała została podjęta. 
 

3) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Iłowa na 
2015 rok 

Pani Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom poinformowała, że 
wraz z Gminnym Programem uchwala się również ramowy preliminarz wydatków na realizację 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii. Podstawę prawną opracowania tego Programu 
stanowi ustawa z 29 lipca 2005 roku o przeciwdziałaniu narkomanii, Krajowy Program 
Przeciwdziałania Narkomanii opracowany na lata 2011 – 2016 oraz Wojewódzki Program 
Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2011 – 2016. Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii 
na rok 2015 określa lokalną strategię w zakresie diagnozy, profilaktyki oraz minimalizacji szkód 
społecznych i indywidualnych, wynikających z braku wiedzy o szkodliwości nadużywania 
narkotyków jak również innych środków psychoaktywnych. Zgodnie z art. 10 wyżej cytowanej 
ustawy przeciwdziałanie narkomanii należy do zadań własnych gminy, obejmujących szczegółowe 
zadania. Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii w Iłowej będzie realizowany głównie na 
płaszczyźnie diagnozy i profilaktyki. Szczegółowe zadania do realizacji Programu przedstawiłam 
Państwu na Komisjach, do Programu Przeciwdziałania Narkomanii dołączony jest Ramony 
Preliminarz Wydatków na realizację Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii, który jest 
załącznikiem do uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

4) przyjęcia programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych dla gminy 
Iłowa na 2015 rok 

Pani Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom poinformowała, że 
podstawy prawne opracowania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych stanowią: ustawa z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu w trzeźwości i 
przeciwdziałaniu alkoholizmowi, Narodowy Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na lata 2011 – 2015, Wojewódzki Program Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na lata 2012 – 2017 oraz ustawa z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy 
społecznej. Jeżeli chodzi o cele i zadania również przedstawiłam Państwu na Komisjach. Realizacja 
zadań prowadzona jest w postaci Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych. Za realizacje tego Programu i poprzedniego odpowiada Pełnomocnik Burmistrza ds 
Przeciwdziałania Uzależnieniom. Do tej uchwały dołączony jest Ramowy Preliminarz Wydatków 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2015 rok. 
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Pani Ewa Sowa – ponadto chciałam powiedzieć, że w tym roku zostałam uhonorowana Statuetką 
Kampanii „Zachowaj Trzeźwy Umysł” jako jedyna osoba w województwie dla najbardziej 
prężnych Pełnomocników –  chciałam się Państwu pochwalić, a jednocześnie chciałam powiedzieć, 
że również Gmina nasza została uhonorowana Dyplomem, Certyfikatem. Gmina Iłowa została 
uhonorowana Medalem „Zachowaj Trzeźwy Umysł” za wyjątkową aktywność w podejmowaniu 
godnych naśladowania działań w dziedzinie profilaktyki alkoholowej i narkotykowej. Tak 
naprawdę próbowałam to pokazać w Gazecie, ale mi się nie udało, w związku z czym miło mi 
bardzo, że mogę na tej sesji pochwalić się tym osiągnięciem i panu Burmistrzowi wręczyć piękny 
kryształowy Medal, którego też wcześniej nie miałam okazji przekazać.  

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 15 minutową  przerwę w obradach. 
 
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – wznawiamy obrady po przerwie, w 
dalszym ciągu na sali jest 12 radnych, obecnie przechodzimy do następnego punktu porządku 
obrad. 
 

5) określenia górnych stawek opłat za usługi usuwania odpadów z nieruchomości 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – przedstawiony projekt uchwały jak co roku określa górne 
stawki opłat za usuwanie odpadów z terenu nieruchomości, czyli zarówno odpadów stałych, w tym 
sensie ta uchwała dotyczy nieruchomości niezamieszkałych, a więc przedsiębiorców oraz usuwanie 
odpadów ciekłych z nieruchomości i tutaj już z wszystkich. Chodzi o wywóz ze zbiorników 
bezodpływowych. Co takiego się stało, że stawki  jeśli chodzi o nieczystości stałe wzrosły o około 
18 do 20%. Otóż zgodnie z pismem otrzymanym od Zakładu Zagospodarowania Odpadów Sp. z 
o.o. w Żarach z dniem 1 lutego 2015 roku zostanie uruchomiony RIPOK w Marszowie i zostały 
wycenione kwoty jakie będą pobierane od przedsiębiorców, którzy będą wywozić odpady do 
Marszowa na tzw. „bramie” i tak: za zmieszane odpady komunalne będzie kwota – 280 zł/tonę, 
odpady wielkogabarytowe i biodegradowalne, natomiast 50 zł/tonę będzie za dostarczanie 
oczywiście wyselekcjonowanych tworzyw sztucznych, makulatury i stłuczki szklanej. Cena 280 zł 
to cena podstawowa za nieczystości zmieszane i ona wzrasta w stosunku do kwot jakie były 
przyjmowane do kalkulacji na ten rok o 70 złotych. W cenie tej jest już opłata marszałkowska. 
Opłata marszałkowska nieznacznie wzrosła ze 117,68 na 120,76 złotych w przyszłym roku, a więc 
o ten wskaźnik 0,04% podskoczyło, natomiast cały ciężar wzrostu ceny jeśli chodzi o nieczystości 
stałe spoczywa właśnie na wzroście ceny z przyjęcia nieczystości stałych w Marszowie. Wyliczona 
stawka jeśli chodzi o odpady segregowane na przyszły rok tj. 149,36 złotych i w tym akurat 
przypadku wzrasta ta stawka aż o 20,8% . Jeżeli chodzi o zmieszane nowa zaproponowana stawka 
tj. 165,57 złotych i w stosunku do tej, która obowiązuje w tym roku wzrasta o 17,4%. Oczywiście 
to są stawki maksymalne, to nie są ceny, czyli przedsiębiorcy działający na naszym terenie nie 
mogą stosować wyższych stawek od tych, które będą przyjęte w uchwale.  Jeśli chodzi natomiast o 
usuwanie odpadów ze zbiorników bezodpływowych tutaj stawka wzrasta z 16,20 złotych na 16,26 
złotych, a więc o wskaźnik 0,04%. Tutaj chciałbym wnieść poprawkę, ponieważ stawka w 
Marszowie wzrośnie dopiero od 1 lutego 2015 roku jest propozycja, aby ten ostatni paragraf 
zmienić zapis tzn., że uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2015 r. z wyjątkiem § 1 ust. 1 
pkt 1 i 2, a więc nieczystości stałe, które wchodzą w życie z dniem 1 lutego 2015 r., a więc z dniem 
teoretycznie uruchomienia przyjęcia w Marszowie. Czyli 16,26 złotych za usuwanie ze zbiorników 
bezodpływowych wchodzi od 1 stycznia, natomiast pozostałe kwoty wejdą od 1 lutego. 

Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – rozumiem, że pod względem prawnym to 
jest wszystko ok., tak? 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – tak. 

Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – proszę, czy są pytania do uchwały? 
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Pan Jerzy Rodak – Radny – pytań nie mam, ale chcę stwierdzić, że jak omawialiśmy nasze stawki z 
odpadami, niech Państwo zwrócą uwagę co tu się dzieje –  149,26 złotych za selekcjonowane 
odpady –  165,57 złotych za nieselekcjonowane. Pytanie – jaki jest sens selekcjonować? 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – jeżeli powstanie regionalna instalacja  i tak to wszystko 
musi iść do sita i należy się zastanowić właśnie w jaki sposób to selekcjonować. To jest już jak 
gdyby na następną kadencję problem do rozwiązania, czy nie zmienić naszego Regulaminu 
utrzymania czystości. Uwaga jest słuszna, ta różnica jest bardzo mała. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

6) podjęcia zobowiązania w zakresie inwestycji pod nazwą „Remont i wyposażenie 
świetlicy wiejskiej w Szczepanowie” 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że projekt uchwały zostaje 
przedłożony w celu zorganizowania w 2014 roku przetargu i podpisania umowy z wykonawcą na 
całość zadania pn. „Remont i wyposażenie świetlicy wiejskiej w Szczepanowie” według 
opracowanego kosztorysu inwestorskiego, co wiąże się z dalszą realizacją przedmiotowego zadania 
w 2015 roku. 

Pan Przewodniczący Rady podał, że uchwały organów gminy dotyczące zobowiązań finansowych  
zapadają bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu 
rady. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 
za przyjęciem uchwały głosowało – 11 radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 (M. Wdowiak) 

Uchwała została podjęta. 
 

7) zmian uchwały budżetowej na rok 2014 Gminy Iłowa 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że zostaje wprowadzone do budżetu 
zadanie pn. „Kompleksowy program poprawy bezpieczeństwa na drogach gminnych przez 
przebudowę nawierzchni i montaż urządzeń poprawiających bezpieczeństwo – III etap”  w związku 
z tym zostaje  zwiększony plan wydatków w dziale 600 rozdział 60016 § 6050 o kwotę 4.071zł. 

W ramach działu 801 zostaje zmniejszony plan wydatków w rozdziale 80103 § 2540 o kwotę 
37.405 zł z tytułu dotacji podmiotowej dla oddziału przedszkolnego Małej Szkoły Konin oraz  
zwiększony plan wydatków w dziale 80101 § 2540 o kwotę 17.405 zł z tytułu dotacji podmiotowej 
dla szkoły podstawowej Małej Szkoły Konin i zwiększony plan wydatków w rozdziale 80113 § 
4300 o kwotę 20.000 zł z przeznaczeniem na dowozy szkolne. 

Zmniejszenie planu wydatków w dziale 900 rozdział 90001 § 6050 o kwotę 1.605 zł dotyczy 
rozbudowy sieci kanalizacyjnej przy ul. Jaśminowej. 

W związku ze złożonymi wnioskami przez jednostki pomocnicze ( sołectwa ) Czyżówek i Borowe 
zostaje zmniejszony plan w dziale 926 rozdział 92601 o kwotę 1.320 zł i zwiększony o kwotę 1.320 
zł w dziale 921 rozdział 92105 oraz zmniejszony plan wydatków w dziale 921 rozdział 92109 o 
kwotę 3.275 zł i zwiększony w dziale 900 rozdział 90015 również o kwotę 3.275 zł.  

W wyniku dokonanych zmian zarówno plan dochodów jak i plan wydatków zostaje zwiększony o 
kwotę 2.466 zł.  

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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8) opłaty targowej 

Pan Mieczysław Laskowski – Przewodniczący Komisji ds Publicznych – komisja pracowała nad tą 
uchwałą i na chwilę obecną (może bardziej szczegółowo pan Sekretarz omówi) chciałbym zgłosić 
autopoprawkę, że stawka za handel pozostaje 18 złotych w tym jest jedno stanowisko, czyli jeden 
stół. Jeżeli handlujący chce jeszcze jeden lub dwa lub trzy wtedy musi za każde stanowisko płacić 
dodatkowo po 6 złotych. Ale w opłacie targowej 18 złotych jest jedno stanowisko (stół). Będzie to 
wszystko podzielone, długie stoły będą na trzy dzielone, średnie na pół, a te które są pojedyncze po 
drugiej stronie zostaną tak jak są. Koło każdego stołu będzie 1 metr przed i za stołem należał do 
tego stanowiska. Tak uzgodniliśmy na komisji. 

Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – rozumiem, że § 4 ust. 2 tam gdzie jest 24 
złotych będzie 18 złotych. Dalej pozostaje bez zmiana, plus 6 złotych za każdy następny stół. 

Pan Mirosław Wdowiak – Członek Komisji ds Publicznych – zamiast 24 złotych jest 18 złotych, 
tylko taka zmiana jest. 

Pan Paweł Janczyk – Radny – czy handlujący w budkach też będą musieli płacić za stoły, które 
użytkują? 

Pan Mirosław Wdowiak – Członek Komisji ds Publicznych – jeżeli korzystaliby ze stołów. Mają 
prawo wystawić swój towar na odległość 1 metra od granicy budki. 

Pan Paweł Janczyk – Radny – wiemy, że wystawiają na stołach, czy oni będą płacić? 

Pan Mirosław Wdowiak – Członek Komisji ds Publicznych – handlujący będą mieli prawo 
wystawić swój towar na odległość 1 metra od swojej budki i z tego powodu nie ponoszą żadnych 
opłat. Natomiast zarówno oni jak i każdy kto chciałby handlować korzystając ze stanowisk, 
wówczas opłata wynosi za zajęcie jednego stanowiska 18 złotych, jeżeli ktoś chciałby zająć dwa 
stanowiska płaci 18 złotych plus 6 złotych, trzy 18 złotych plus 12 złotych itd. Czyli 6 złotych za 
każde dodatkowe stanowisko. Natomiast jeżeli zajmie tylko jedno, czyli tak jak do tej pory wnosi 
opłatę 18 złotych.  

Pan Franciszek Przynoga – Radny – jeżeli osoby handlujące w butikach chciałyby skorzystać ze 
stołu to jaką by opłatę musieli wnosić? 

Pan Mirosław Wdowiak – Członek Komisji ds Publicznych – tak jak powiedziałem – 18 złotych za 
jeden i plus 6 złotych za każdy kolejny. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 
za przyjęciem uchwały głosowało – 11 radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 (P. Janczyk) 
Uchwała została podjęta. 
 

9) przyjęcia Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży 
Gminy Iłowa  

Pan Mirosław Wdowiak – Członek Komisji ds Publicznych – proszę Państwa, ponieważ projekt tej 
uchwały nie był wcześniej Państwu znany ja odczytam tak, żeby każdy wiedział jaka jest treść tej 
uchwały: 

„UCHWAŁA NR .................... 
RADY MIEJSKIEJ W IŁOWEJ 

z dnia .................... 2014 r. 

w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży 
Gminy Iłowa 

Na podstawie art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U. 
z 2013 r. poz. 594 z późn. zm.) oraz art. 90t ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie 
oświaty (Dz.U. z 2004r. Nr 256, poz. 2572 z późn. zm.) uchwala się, co następuje: 

§ 1. Tworzy  się Lokalny Program Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży 
Gminy Iłowa, zwany dalej Programem, stanowiący załącznik do niniejszej uchwały. 
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§ 2. Wysokość środków finansowych na realizację Programu określana jest corocznie 
w uchwale budżetowej. 

Załącznik do Uchwały Nr .................... 
Rady Miejskiej w Iłowej 
z dnia....................2014 r. 

Lokalny Program Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży Gminy Iłowa 

I. Wstęp 

Dzisiejsza troska o rozwój dzieci i młodzieży wybitnie uzdolnionych są wyrazem 
świadomości i poczucia odpowiedzialności za społeczeństwo Jutra. To od właściwego 
rozpoznania drzemiącego w najmłodszych mieszkańcach gminy potencjału zależy, w jakiej 
społeczności będziemy żyć za kilka, kilkanaście lat. W dobie gwałtownych zmian i szybkiego 
postępu technologicznego ludzie o wszechstronnym wykształceniu, dla których praca jest 
odkrywaną i pogłębianą przez lata pasją, mają szansę na osiągnięcie sukcesu i wniesienie 
największego wkładu w rozwój społeczności lokalnej, w której żyją i działają. Szeroko 
rozumiane wsparcie uczniów wybitnie uzdolnionych, winno być jednym z priorytetów każdego 
samorządu, dla którego dobro człowieka i chęć stworzenia najlepszych możliwości dla jego 
rozwoju są najważniejsze. 

Dzieci i młodzież zdolna powinny mieć możliwość korzystania z odpowiednich warunków 
kształcenia, które pozwolą im w pełni rozwinąć swe zdolności - z pożytkiem dla siebie i całego 
społeczeństwa. Dlatego celem nadrzędnym jest utorowanie uzdolnionemu dziecku drogi do 
odnoszenia sukcesów w różnorodnych dziedzinach życia społecznego, naukowego, 
technicznego. 

II. Cele programu 
Celem programu jest: 

1) motywowanie uczniów do podejmowania działań mających na celu odkrycie własnych 
uzdolnień oraz do ciągłej pracy nad rozwijaniem talentów i pogłębianiem wiedzy, 

2) stwarzanie pozytywnych wzorców dla społeczności uczniowskiej iłowskich szkół, 

3) motywowanie rodziców do wspierania edukacji uzdolnionych dzieci, 

4) promowanie w środowisku lokalnym oraz wspieranie uczniów wybitnie uzdolnionych, 

5) promocja Gminy Iłowa, jako gminy przyjaznej uczniom wybitnie uzdolnionym, 

6) zwiększenie aspiracji edukacyjnych i aktywności uczniów. 

III. Odbiorcy programu 

Program skierowany jest do uczniów szkół podstawowych i gimnazjum z terenu Gminy Iłowa. 

IV. Działania objęte programem oraz formy jego realizacji 

1. Lokalny Program Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży Gminy Iłowa 
obejmuje następujące działania nagradzanie uczniów wybitnie uzdolnionych. 

2. Formy wsparcia oferowane w programie obejmują: 

1) w odniesieniu do pracy z uczniem wybitnie uzdolnionym: zachęcanie uczniów do 
uczestnictwa w konkursach, festiwalach i zawodach sportowych o zasięgu regionalnym, 
ogólnopolskim, międzynarodowym. Osoby odpowiedzialne: nauczyciel przedmiotu, 
wychowawca, pedagog szkolny, dyrektor szkoły, rodzic lub prawny opiekun. 

3) w odniesieniu do nagradzania uczniów wybitnie uzdolnionych:  przyznawanie stypendiów 
edukacyjnych oraz nagród. Osoby odpowiedzialne: Burmistrz Gminy Iłowa. 

V. Zakładane rezultaty 

1. Zakłada się, iż realizacja programu na terenie Gminy Iłowa pozwoli osiągnąć rezultaty 
na następujących płaszczyznach: 
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1) uczeń, 

2) szkoła, 

3) społeczność lokalna. 

2.  Przewidywane efekty dla ucznia to: 

1) identyfikacja mocnych stron i predyspozycji, 

2) określenie indywidualnej ścieżki rozwoju, 

3) umiejętność zdobywania wiedzy, rozwijania posiadanego talentu przy wykorzystaniu 
dostępnych źródeł wiedzy, takich jak: nauczyciele, biblioteki, inne organizacje, Internet, 
doświadczenia innych. 

3.  Przewidywane efekty dla szkoły to: 

1) wzrost liczby laureatów i finalistów konkursów, festiwali , zawodów sportowych, 

2) wzrost liczby uczniów zainteresowanych poszerzaniem swojej wiedzy w kołach 
zainteresowań, 

3) promocja szkoły w środowisku lokalnym, 

4) zwiększenie poziomu zdawalności sprawdzianów i egzaminów zewnętrznych, 

5) zwiększenie zaangażowania rodziców w edukację dzieci, 

6) zwiększenie motywacji nauczycieli do indywidualizacji procesu nauczania oraz 
podnoszenia swoich kwalifikacji, celem sprostania nowym oczekiwaniom i potrzebom uczniów, 
m.in. wybitnie uzdolnionych, 

7) poszerzanie oferty edukacyjnej szkół. 

4.  Przewidywane efekty dla społeczności lokalnej to: 

1) promocja gminy, 

2) poprawa wyników osiąganych przez szkoły w sprawdzianach i egzaminach zewnętrznych. 

VI. Monitoring i ewaluacja programu. 

1. Monitoring realizacji poszczególnych działań przewidzianych w programie oraz ich 
ewaluacja na poziomie szkoły prowadzone będą przez dyrektora szkoły, natomiast na poziomie 
gminy przez organ prowadzący. 

2. Dyrektorzy szkół objętych programem będą odpowiedzialni za podjęcie działań 
określonych programem, mających na celu wsparcie ucznia uzdolnionego na poziomie szkoły.” 

Jeszcze przypomnę to co powiedziałem wcześniej, jeżeli przyjmiemy ten Program, to komisja 
przekaże opracowany Regulamin przyznawania stypendiów wszystkim komisjom Rady. 
Oczywiście chcemy przekazać do konsultacji dyrektorom szkół, Młodzieżowej Radzie Gminy, aby 
ewentualnie wnioski, czy poprawki jeszcze umieścić i na następnej sesji chcielibyśmy, żeby projekt 
uchwały był już przedstawiony. 

Pan Anatol Smaga – Radny – do Młodzieżowej Rady jeszcze. 

Pan Mirosław Wdowiak – Członek Komisji ds Publicznych – i Młodzieżowej Radzie tak 
oczywiście, czyli po prostu przedstawimy Regulamin do konsultacji. Tak, żeby na następną sesję 
mieć już gotowy projekt uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 
za przyjęciem uchwały głosowało – 11 radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 (J. Brzezicki) 

Uchwała została podjęta. 
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Ad. II pkt 6 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej.   
za przyjęciem protokołu głosowało – 12 radnych   
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
 
Ad. II pkt 67 
Odpowiedzi na interpelacje radnych 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz – oprócz pytań chciałem się jeszcze odnieść do protokołu Komisji 
Rewizyjnej w sprawie kontroli wywozu nieczystości płynnych. W związku z tym, iż znacie 
Państwo ten problem, wielokrotnie zwracałem się do Państwa o to, żeby zająć się, czy spróbować 
rozwiązać problem ścieków na wioskach. Jedynym wnioskiem Państwa było to, żeby kontrolować i 
karać mieszkańców za to, że po prostu na tych wioskach mieszkają. Także to chciałbym tylko tak 
podsumować tutaj tą wypowiedź.  

Pan Jerzy Rodak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – panie Burmistrzu my tego nie ujęliśmy w 
protokole, ale Pan musi sobie zdawać sprawę z tego, że ustawa się zmieniła. Tam był zapis, że 
obowiązek, który ma być wypełniony – Wójt, Burmistrz mógł wydać decyzję, brzmienie jest teraz, 
że musi, nie ma słowa – może. 

Pan Adam Gliniak – Burmistrz – dobrze, czyli w dalszym ciągu nie zajmiecie się Państwo tym 
problemem rozumiem. 

Pan Radny Przynoga zadał pytanie na temat chwastów przy drogach i, czy się wstydzę tych 
chwastów. Ma Pan jakieś wątpliwości, czy się wstydzę, czy się nie wstydzę, czy mi się to podoba, 
czy się nie podoba. Natomiast musze Panu powiedzieć jedno, że na pewno mi się to nie podoba i 
robie wszystko co w mojej mocy, żeby tego nie było. W związku z tym wystąpiłem raz z pismem 
do Zarządu Dróg Wojewódzkich, efektem było to, że zamiatarka przejechała przez ulice i zamiotła 
to co zamiotła, natomiast chwasty dalej pozostały. Wystąpiłem w związku z tym z drugim pismem, 
następnym, że jednak ten efekt sprzątania nie jest wystarczający i czekam w tej chwili na działanie 
Zarządu, albo na jakąś odpowiedź konkretniejszą. Natomiast ma pytanie do Pana, co Pan zrobił, 
żeby tych chwastów nie było? 

Pan Franciszek Przynoga – Radny – tak jak powiedziałem wcześniej chodziłem do pana 
Kaczmarskiego, prosiłem… 

Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – panie Radny, nie musi Pan odpowiadać. 

Pan Franciszek Przynoga – Radny – ale odpowiem. Dlatego, że ciężko mi jest nad tym przejść tak 
spokojnie, ponieważ Państwo jesteście władzą wykonawczą i jak nie możecie wyegzekwować od 
Zarządu Dróg Wojewódzkich, to weźcie haczki i powyhakujcie to zielsko. 

Pan Adam Gliniak – Burmistrz – to samo może Pan zrobić dlatego, że akuratnie tutaj zarządca 
drogi odpowiada za porządek na drodze i działanie na jego majątku i wykonywanie jego zadań jest 
po prostu prawem zabronione. Natomiast Pan jako Przewodniczący Komisji Budżetu mógł 
wnioskować np. do mnie, czy do radnych o zmianę budżetu, zabezpieczenie środków na pomoc dla 
Województwa Lubuskiego, zaplanowanie tego zadania i moglibyśmy ZGKiM to zlecić po prostu 
wtedy. Natomiast takich działań z Pana strony zupełnie nie było i Pan doskonale o tym wie, że jest 
to zadanie Zarządu Dróg Wojewódzkich, a chce Pan to przerzucić na mnie, czy na Urząd. 

Pan Franciszek Przynoga – Radny – można też przez prace interwencyjne panie Burmistrzu jak się 
chce to można wszystko zrobić. 

Pani Renata Kimla – Radna – ja chciałam właśnie w obronie radnego Przynogi, przecież w Iłowej 
mieszka radny powiatowy, który też to widzi, może też zadziałać. 

Pan Adam Gliniak – Burmistrz – następny temat dotyczył toalety. Chciałbym tylko jeszcze tutaj 
dodać, że ja nie wysyłam do nikogo zaproszeń, po prostu promujemy nasz Park i ludzie chcą go 
oglądać. 
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Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej w Urzędzie Miejskim w 
Iłowej – w odniesieniu do awarii dot. toalety publicznej przy Parku Dworskim chciałbym 
poinformować, że termin naprawy ustalony na dzień 30 września 2014 r. został określony podczas 
przeglądu gwarancyjnego, który odbył się w miesiącu sierpniu 2014 r. Niestety wykonawca jak 
widać nie wykonał nałożonego obowiązku. W związku w tym do wykonawcy wystosowane zostało 
wezwanie do natychmiastowego usunięcia usterek, przy czym jeśli wykonawca nie wywiąże się z 
tego zobowiązania będą podjęte działania zmierzające do naprawy tej toalety, uszkodzeń 
gwarancyjnych we własnym zakresie i będziemy podejmować starania o zwrot kosztów od 
gwaranta. Z tego względu, że zabezpieczeniem należytego wykonania zadania na Parku Dworskim 
jest polisa gwarancyjna. W tej polisie gwarancyjnej jest dokładnie określony tok postępowania w 
przypadku nie wykonania napraw gwarancyjnych przez wykonawcę. Więc jeśli tutaj wykonawca 
nie wywiąże się będziemy żądać od gwaranta zwrotu kosztów i będziemy próbowali to naprawiać 
we własnym zakresie. 

Pan Adam Gliniak – Burmistrz – odnośnie zapytania pana Radnego Smagi dotyczącego dodatku 
motywacyjnego dla dyrektora szkoły podstawowej – Państwo doskonale wiecie, że Uchwałą Rady 
są określone zasady przyznawania tego dodatku motywacyjnego i w tych ramach się poruszam i jest 
to oczywiście moja decyzja, za którą odpowiadam. Jeżeli chodzi o przyznawanie  dodatków 
motywacyjnych zawsze biorę pod uwagę ostatnie sześć miesięcy wykonywanej pracy i osiągnięcia, 
czy są spełnione kryteria do przyznania tego dodatku motywacyjnego, czy nie. I akuratnie tutaj w 
tym przypadku nie wiem w ogóle skąd to pytanie, bo pani dyrektor ma przyznany dodatek 
motywacyjny. Natomiast dziwne jest to dla mnie  zainteresowanie Pana w tym momencie, a np.  nie 
interesował się Pan w tym momencie, kiedy szkoła osiągała w powiecie niższe wyniki, czy ma pani 
dyrektor dodatek motywacyjny, czy nie ma.  

Pan Anatol Smaga – Radny – rozumiem, że pan tak doskonale zmotywował panią dyrektor, że teraz 
osiąga takie dobre wyniki.  Po drugie na komisji już żeśmy poruszali ten temat, do którego pan się 
nie odniósł i w związku z tym, że sam protokół, czy sposób przyznawania jest dla mnie oczywisty, 
a przed chwilą wypowiedział się pan chwaląc szkołę, więc stąd moje pytanie dlaczego pani 
dyrektor nie dostała dodatku motywacyjnego. W związku z tym, że na pytanie komisji nie raczył 
pan odpowiedzieć dlatego moje pytanie dzisiaj. Przepraszam wycofuję się jeśli pani dyrektor ma 
dodatek motywacyjny. Nie było tematu. 

Pan Jerzy Rodak – Radny – rozumiem, że to co teraz powstało to chodzi chyba o wysokość tych 
dodatków, jakaś tam różnica musiała wystąpić. Może się okazać, że jest różnica dość pokaźna 
między jednym a drugim dodatkiem. 

Pan Adam Gliniak – Burmistrz – Państwo nie decydujecie o tym, tylko ustalacie zasady. 

Ad. II pkt 8 
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 
pomocniczych. 
Interpelacje nie zostały zgłoszone. 
 
Ad. II pkt 9 
Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Józef Brzezicki –  Przewodniczący Rady Miejskiej  
zamknął  obrady XLI sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej. 
Na tym protokół zakończono. Protokół zawiera 15 stron, ponumerowanych od 1 do 15. 
Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 14

00
 do godz. 16

10
. 

 
Protokołowała: 
 
Maria Sokołowska 


